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Z A P I S N I K 
 57. sjednice Zastupničkoga doma   

Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine, 
  održane 17. svibnja 2005. 

 
 Sjednica je započela u 10 sati i 10 minuta. Sjednici je nazočilo je 39 zastupnika, a odsutnost su opravdali 
Ibrahim Đedović i Nijaz Duraković.                                                                                              

 
Iz Vijeća ministara BiH sjednici su nazočili: ministrica Ljerka Marić i ministar Branko Dokić, te 

zamjenici ministara Haris Bašić i Dragan Mektić.  Sjednici su također nazočili predstavnici 
Pravobraniteljstva BiH i «Službenog lista BiH», zbog razmatranja njihovih izvješća.  
 Iz međunarodnih organizacija sjednicu su pratili:  Maja Ribar i Sanja Stevanović – OHR,  Kristian 
Haupt – OESS, Amra Alispahić - DEI, Chever Voltmer, Slive Woltman i Mirsad Žiga – američko 
veleposlanstvo i Nihad Nakaš - US treasury.                              
 

Uvodne je napomene o prijedlogu dnevnoga reda dao predsjedatelj Šefik Džaferović. Zastupnike je 
upoznao o izmjenama prijedloga dnevnoga reda koji su dobili u pozivu za sjednicu: 

- iz dnevnoga reda skinut je Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Ombdusmanu za 
ljudska prava BiH, jer je mjerodavna komisija zatražila produljenje roka za razmatranje kako bi 
se o amandmanima očitovao predlagatelj zakona i 

- u dnevni red uvršten je Prijedlog odluke o utvrđivanju prestanka zastupničkoga mandata Ivi Miri 
Joviću, nakon što je imenovan za člana Predsjedništva Bosne i Hercegovine. 

 
U raspravi o prijedlogu dnevnoga reda sudjelovali su: Nikola Špirić, Jozo Križanović, Beriz Belkić, 

Sead Avdić, Zlatko Lagumdžija, Momčilo Novaković i Milorad Živković. 
Nikola Špirić predložio je u dnevni red uvrstiti donošenje zaključka u svezi s mandatom glavnoga 

revizora i njegovih zamjenika. Prijedlog  je obrazložio i iznio tekst zaključka. 
Jozo Križanović iznio je primjedbu na  točku 3.-  Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje 

Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o porezu na dodanu vrijednost po žurnom postupku, 
sukladno članku 105. Poslovnika – jer Vijeće ministara nije provelo Zaključak Proširenoga kolegija sa 
sjednice od 4. svibnja 2005., kojim je zatražena dostava informacije o dosadašnjoj provedbi reformi u ovome 
području i obrazloženja zbog čega nisu ispoštovani rokovi postavljeni Zakonom. Između ostaloga, kazao je 
kako će zastupnici imati zapreka pri razmatranju ovoga Zakona bez relevantne informacije o reformama, 
zbog čega je rezerviran glede ostanka točke na dnevnome redu.  

Beriz Belkić kazao je, između ostaloga, kako je suglasan mišljenju Križanovića u svezi s 
informacijom, ali njegov Klub smatra boljim rješenjem da ova točka ostane na dnevnom redu, pri čemu 
očekuje da će  predlagatelj zakona nazočiti sjednici i pojasniti sporna pitanja. 

Sead Avdić, u ime Mješovitoga kluba, predložio je Domu podnošenje informacije o tijeku razgovora 
o usuglašavanju reforme policijskih snaga. 

Zlatko Lagumdžija podržao je prijedlog Seada Avdića i predložio da predsjedatelj Vijeća ministara, 
u svojstvu kopredsjedatelja pregovora, podnese informaciju o događanjima na pregovorima. 

Momčilo Novaković, u ime Kluba SDS-a, usprotivio se današnjoj raspravi o informaciji koju je 
predložio Sead Avdić, budući da je riječ o pregovorima političkih stranaka, jer oni nemaju informaciju od 
sudionika pregovora iz SDS-a. Naglasio je da informacija kopredsjedatelja pregovora za njih nije relevantna, 
s obzriom na sva događanja u svezi s radom ranije komisije. 
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Milorad Živković predložio je uvrštenje u 11. točku i Aneksa VII. na Ugovor s Republikom 

Hrvatskom, koji se tiče graničnog prijelaza u Kostajnici.  
 
Nakon što je predsjedatelj sumirao prijedloge za dopunu dnevnoga reda, Dom se očitovao o 

prijedlozima Nikole Špirića, Seada Avidća i Zlatka Lagumdžije. 
Prijedlog Nikole Špirića usvojen je s 33 glasa «za», jednim «protiv» i jednim «suzdržanim». 
Prijedlog Seada Avdića i Zlatka Lagumdžije nije dobio entitetsku većinu. Nakon usuglašavanja, u 

drugome krugu glasovanja je iz Republike Srpske «protiv» glasovalo 11 zastupnika, što je više od 2/3 iz 
entiteta te, prema tome, prijedlog nije usvojen.  

Glede prijedloga Milorada Živkovića, predsjedatelj je kazao da Aneks VII. nije dostavljen Domu, 
stoga se ne može glasovati o njegovom uvrštenju u devni red. Potom je konstatirao da 57. sjednica ima 
sljedeći 
 

D N E V N I  R E D 
 

1. Zapisnik 56. sjednice Zastupničkoga doma; 
2. Zastupnička pitanja i odgovori; 
3. Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 

porezu na dodanu vrijednost po žurnom postupku, sukladno članku 105. Poslovnika; 
4. Prijedlog zakona o Javnom radiotelevizijskom sustavu Bosne i Hercegovine (prvo čitanje); 
5. Prijedlog zakona o zaduživanju, dugu i jamstvima Bosne i Hercegovine (prvo čitanje); 
6. Prijedlog zakona o Službi za poslove sa strancima (prvo čitanje); 
7. Izvješće o financijskom poslovanjua JPNIO  «Službeni list BiH» po godišnjem obračunu za 

razdoblje od 1. siječnja do 31. prosinca 2004.; 
8. Izvješće o radu Pravobraniteljstva BiH za razdoblje 1. siječnja do 31. prosinca 2004.; 
9. Prijedlog tumačenja na zahtjev Komisije za razmatranje statusa osoba naturaliziranih nakon stupanja 

na snagu Ustava BiH do stupanja na snagu Zakona o državljanstvu BiH; 
10. Prijedlog odluke o utvrđivanju prestanka zastupničkoga mandata Ivi Miri Joviću, zastupniku u 

Zastupničkom domu Parlamentarne skupštine BiH; 
11.  Davanje suglasnosti za ratifikaciju: 

a) Sporazuma između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o pograničnom prometu i 
suradnji, 

b) Sporazuma između Vijeća ministara BiH i Vlade Republike Hrvatske  o uzajamnom 
ukidanju viza, 

c) Ugovora između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o zajedničkim lokacijama na 
graničnim prijelazima, 

d) Aneksa II. Ugovora između Bosne i Hercegovine  i Republike Hrvatske o zajedničkim 
lokacijama na graničnim prijelazima o zoni zajedničke  lokacije na graničnom prijelazu 
Doljani – Metković, 

e) Aneksa III. Ugovora između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o zajedničkim 
lokacijama na graničnim prijelazima o zoni zajedničke lokacije na graničnom prijelazu 
Neum I – Klek, 

f) Aneksa IV. Ugovora između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o zajedničkim 
lokacijama na graničnim prijelazima o zoni zajedničke lokacije na graničnom prijelazu 
Neum II – Zaton Doli, 

g) Aneksa V. Ugovora između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o zajedničkim 
lokacijama na graničnim prijelazima o zoni zajedničke lokacije na graničnom prijelazu 
Velika Kladuša – Maljevac, 

h) Aneksa VI. Ugovora između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o zajedničkim 
lokacijama na graničnim prijelazima o zoni  zajedničke lokacije na graničnom prijlazu Izačić 
- Ličko Petrovo Selo;  

12. Prijedlog zaključaka u svezi s mandatom glavnoga revizora i njegovih zamjenika. 
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Ad – 1: Zapisnik 56. sjednice Zastupničkoga doma  

 
 Zapisnik je usvojen jednoglasno, bez primjedaba. 

 
Ad – 2:  Zastupnička pitanja i odgovori 
 
 Predsjedatelj je konstatirao da su odgovore na pitanja dobili zastupnici: Vinko Zorić, Azra 
Hadžiahmetović i Seada Palavrić. Odgovor ministra obrane na pitanja u svezi s davanjem prisege vojnika na 
Manjači i u Bileći dobili su Mladen Potočnik, Seada Palavrić i Sead Avdić. 
 Odgovore na pitanja komentirali su Mladen Potočnik i Filip Andrić, a Ivo Lozančić je komentirao 
odgovor dobiven na 56. sjednici. 
 Postavljena su zastupnička pitanja kako slijedi: 

 
Muhamed Moranjkić: 
 «1. Tko propisuje pravila ponašanja (jer ovakva javnim zakonom nisu propisana) SIPI i ostalim 
raznim pratnjama raznih osoba (pa i sami sebi), koji sudjeluju u javnome prometu na našim cestama – jer je 
evidentno da oni provode torturu  (nepotrebno) nad ostalim sudionicima u javnome prometu iz obijesti, 
demonstrirajući silu države i suvremenu hajdučiju» Tko ovo u ovoj zemlji kontrolira?» 
 
Dušanka Majkić: 
 «Dokle se došlo s izmjenom Zakona o carinskoj politici BiH, po kome bi domaćim investitorima 
bilo omogućeno da pod jednakim uvjetima kao i strani investitori u BiH (s ciljem doprinosa bržem razvoju, 
proizvodnji i zapošljavanju) budu oslobađeni plaćanja uvoznih dažbina za opremu koja se koristi za 
proizvodnju?» 
 
Filip Andrić: 
 «Pitam naše Tajništvo – kada ću početi dobivati materijal na hrvatskome jeziku i na latinici, kao 
zastupnik iz reda hrvatskoga naroda?» 
 
Tihomir Gligorić: 
 «Zašto Parlamentarna skupština BiH 9. svibnja nije potpisala Rezoluciju o antifašizmu, jer je to bio 
povod sazivanju Parlamentarne skupštine BiH, i tko snosi odgovornost za taj propust? 
 Tražim pisani odgovor od Kolegija Zastupničkoga doma o fazama odlučivanja o Rezoluciji o 
antifašizmu u oba doma, kao i  dan konačnoga potpisivanja od strane oba predsjedatelja, te tko je odlučio o 
protokolarnom nastupu člana Predsjedništva BiH  Sulejmana Tihića, jeste li o tome imali suglasnost i kako 
ste odlučivali? Je li, eventualno, bilo zloporabe u svezi s nastupom pred Parlamentarnom skupštinom BiH od 
strane g. Sulejmana Tihića, što bih volio čuti od svakog člana Kolegija pojedinačno?» 
 
Vinko Zorić: 
 «Predlažem da Regulatorna agencija pregleda snimku emisije «60 minuta» od 16. svibnja 2005. te da 
nas obavijesti o sljedećem: 

- je li urednik krivo i neobjektivno komentirao komemorativni skup održan 14. svibnja ove godine 
u Bleiburgu pod pokroviteljstvom hrvatskoga sabora? 

- jesu li primjerene paralele u kojima je spominjan taj komemorativni skup i  sudionici toga skupa, 
kao i kontekst u kojem su spominjani? 

Moje mišljenje je da se prema svim žrtvama i komemorativnim skupovima treba odnositi s velikom 
dozom pristojnosti i pijeteta, što nije primijećeno kod spomenutoga urednika, dapače, on je kao i uvijek htio 
sve to prikazati u samo njemu poznatom svjetlu i iz samo njemu poznatih razloga. Pogotovo osuđujem 
kontekst u kojem je sve ovo spomenuo.» 
 
Ivo Lozančić: 
 «Planira li ministarsko vijeće sudjelovati u uređenju plinske i naftne problematike u Bosni i 
Hercegovini, na koji način i u kojem vremenu? Hoće li se predlagati sustavna rješenja kroz zakon o plinu u 
Bosni i Hercegovini i zakon o nafti u Bosni i Hercegovini, ili će se ići s izjavama o politici za spomenute 
energente, kako je to učinjeno za elektroenergetski sektor?» 
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Seada Palavrić: 
 Zatražila je urgenciju kako bi dobila odgovor na pitanja koja je postavila Tužiteljstvu BiH i Sudu 
BiH. 
 
Ad – 3: Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama  
             Zakona  o porezu na dodanu vrijednost po žurnom postupku, sukladno članku  
             105. Poslovnika 
 
 Ministrica Ljerka Marić obrazložila je zahtjev za žurni postupak, kao i Prijedlog za izmjene i dopune 
Zakona. 
 U raspravi su sudjelovali: Beriz Belkić, Seada Palavrić, Muhamed Moranjkić, Sead Avdić, Ljiljana 
Milićević, Jozo Križanović, Selim Bešlagić, Zlatko Lagumdžija i Mladen Potočnik. U raspravi je govorila i 
ministrica Ljerka Marić. 
 Dom je nakon rasprave usvojio zahtejv Vijeća ministara za žurni postupak - «za» je glasovalo 18, 
«protiv» 11 i «suzdržanih» četiri. Po entitetima: iz Federacije BiH «za» je glasovalo 14 zastupnika, a iz 
Republike Srpske četiri. Kako nije bilo entitetske većine, proveden je postupak usuglašavanja u Kolegiju kao 
Komisiji. Predsjedatelj je obavijestio Dom o postigutoj suglasnosti, pa je zahtjev usvojen. 
 S 20 glasova «za», četiri «protiv» i 11 «suzdržanih» - iz Federacije BiH «za» je glasovalo 14, iz 
Republike Srpske šest – usvojen je Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o porezu na dodanu vrijednost. 
 Potom je Dom, na prijedlog Zlatka Lagumdžije iznesen u raspravi, usvojio sljedeći                
 
 

Z A K LJ U Č A K 
1. Zastupnički dom PSBiH od Vijeća ministara BiH zahtijeva dostavu plana provedbe poreza 

na dodanu vrijednost Parlamentarnoj skupštini BiH. 
2. Zadužuje se Vijeće ministara BiH da sačini i Domu dostavi akcijski plan socijalnih 

programa vezanih za primjenu Zakona o porezu na dodanu vrijednost.  
 
 Nije usvojen treći prijedlog zaključka Zlatka Lagumdžije: Zastupnički dom zahtijeva pokretanje 
smjene Upravnoga odbora Uprave za neizravno oporezivanje, sukladno Zakonu. Za ovaj je prijedlog 
glasovalo 15, protiv je bilo 16 i suzdržanih pet zastupnika.  
 
Ad – 4: Prijedlog zakona o Javnom radiotelevizijskom sustavu Bosne i Hercegovine (prvo čitanje) 
 
   Uvodne je napomene o Prijedlogu zakona dao predsjedatelj Doma Šefik Džaferović.  
 U raspravi su sudjelovali: Filip Andrić, Seada Palavrić, Beriz Belkić, Martin Raguž, Ruža Sopta, 
Azra Hadžiahmetović, Vinko Zorić, Jozo Križanović, Miloš Jovanović, Mladen Potočnik, Zlatko 
Lagumdžija, Sead Avdić i Adem Huskić. 
 Nakon rasprave, s 29 glasova «za», devet «protiv» i jedan «suzdržani», usvojen je Prijedlog zakona 
u prvom čitanju. Potom je usvojen i prijedlog predsjedatelja o prelasku na drugo čitanje.  
 Predsjedatelj je konstatirao da su u plenarnoj fazi amandmane podnijeli Klub zastupnika HDZ - 
Demokršćani (tri amandmana) i Ruža Sopta i Filip Andrić (deset amandmana), koje žele braniti u plenarnoj 
fazi. Kako nije bilo rasprave u drugome čitanju, predsjedatelj je stavio na glasovanje amandmane, svaki 
zasebno. 
 Nije usvojen nijedan amandman ni Kluba HDZ-Demokršćani ni Ruže Sopte i Filipa Andrića.  
 Nakon glasovanja o svim amandmanima, predsjedatelj je stavio na glasovanje Prijedlog zakona u 
drugom čitanju.  
 Za je glasovalo 26, protiv devet i suzdržala su se tri zastupnika. Po entitetima: iz Republike Srpske 
«za» je glasovalo 12, a iz Federacije BiH 14 zastupnika. 
 Predsjedatelj je konstatirao da je usvojen Zakon o Javnom radiotelevizijskom sustavu. 
 
Ad – 5: Prijedlog zakona o zaduživanju, dugu i jamstvima Bosne i Hercegovine (prvo čitanje) 
 
 Nakon uvodnih napomena predsjedatelja, Dom je usvojio Prijedlog zakona u prvom čitanju. «Za» je 
glasovao 21, a «protiv» dva zastupnika.  
 O prijedlogu predsjedatelja o prelasku na drugo čitanje «za» je glasovao 21 zastupnik, a pet ih je bilo 
«protiv», pri čemu su iz Republike Srpske «za» glasovala četiri zastupnika. Kako nije bilo entitetske većine, 
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provedeno je usuglašavanje u Kolegiju kao Komisiji, pa je predsjedatelj obavijestio kako je postignuta 
suglasnost i time usvojen prijedlog o drugom čitanju. 
 U drugome čitanju u raspravi su sudjelovali Momčilo Novaković, Nikola Špirić i Tihomir Gligorić.  
 Nakon rasprave je predsjedatelj Šefik Džaferović podsjetio da je Momčilo Novaković podnio šest 
amandmana koje brani u plenarnoj fazi, pa je amandmane stavio na glasovanje. 
 Nije usvojen nijedan amandman. 
 Nakon glasovanja o amandmanima, s 30 glasova «za», sedam «protiv» i jednim «suzdržanim» -  
Federacija BiH 23 i Republika Srpska sedam - Dom je usvojio Zakon o zaduživanju, dugu i jamstvima 
Bosne i Hercegovine. 
 
Ad – 6. Prijedlog zakona o Službi za poslove sa strancima (prvo čitanje) 
 
 Prijedlog zakona usvojen je jednoglasno u pravom čitanju, bez rasprave. 
 S 36 glasova «za» i jednim «suzdržanim», usvojen je prijedlog o drugom čitanju. 
 U drugome čitanju kratko je raspravljao Momčilo Novaković, a potom je Dom jednoglasno (nazočno 
35 zastupnika) usvojio Zakon o Službi za poslove sa strancima. 
 
Ad – 7: Izvješće o financijskom poslovanju JPNIO «Službeni list BiH» po 
            godišnjem obračunu za razdoblje od 1. siječnja do 31. prosinca 2004.  
 
 O ovoj je točki vođena duža rasprava u kojoj su sudjelovali: Ljiljana Milićević (u ime Komisije za 
financije i proračun), Momčilo Novaković, Nikola Špirić, Beriz Belkić, Selim Bešlagić, Senija Kapetanović, 
Vinko Zorić, Mirsad Ćeman i Petar Kunić. U ime «Službenog lista BiH» govorio je v.d. direktora 
Mehmedalija Huremović. 
 U raspravi je, između ostaloga, iznesena primjedba da Vijeće ministara još nije postupilo prema 
zaključku Doma - usvojenom prilikom usvajanja Izvješća «Službenog lista BiH» za 2003. – o rješavanju 
pravnoga statusa «Službenog lista BiH». 
 Nakon rasprave je predsjedatelj na glasovanje stavio Izvješće «Službenog lista BiH», s Izvješćem 
mjerodavne komisije i predloženim zaključcima. 
 S 21 glasom «za», «protiv» četiri i «suzdržanih» jedan – po entitetima: iz Fedeacije BiH «za» je 
glasovalo 19, iz Republike Srpske dva. Zbog nedostatka entitetske većine, provedeno je usuglašavanje u 
Kolegiju kao Komisiji. Kako nije bilo suglasnosti, provedeno je glasovanje u drugome krugu – prvo 
elektoronski, kada je iz Republike Srpske  «protiv» glasovalo devet zastupnika, što je manje od 2/3. 
 Momčilo Novaković dao je prigovor na vjerodostojnost rezultata glasovanja, pa je predsjedatelj 
pozvao tajnicu Doma da obavi prozivanje zastupnike iz Republike Srpske radi glasovanja. 
 Tajnica Doma Branka Todorović obavila je prozivanje radi glasovanja, kojom je prilikom iz 
Republike Srpske «protiv» glasovalo 10 zastupnika. 
 Predsjedatelj je konstatirao da nije usvojeno Izvješće o financijskom poslovanjua JPNIO  «Službeni 
list BiH» po godišnjem obračunu za razdoblje od 1. siječnja do 31. prosinca 2004.  
 
 
Ad – 8: Izvješće o radu Pravobraniteljstva BiH za razdoblje od 1.siječnja do31. prosinca 2004. 
              
 Izvješće o radu Pravobraniteljstva BiH usvojeno je bez rasprave, s 31 glasom «za» i jednim 
«suzdržanim». 
 
Ad – 9: Prijedlog tumačenja na zahtjev Komisije za razmatranje statusa osoba naturaliziranih  
             nakon stupanja na snagu Ustava BiH do stupanja na snagu Zakona o državljanstvu BiH 
 
 U uvodnim je napomenama predsjedatelj podsjetio na stav Komisije o ovome pitanju. 
 Nije bilo rasprave pa je Dom, s 29 glasova «za», dva «protiv» i dva «suzdržana», usvojio Izvješće 
Ustavno-pravne komisije, prema kojem će se tumačenje zatražiti od visokoga predstavnika i zapovjednika 
snaga EUFOR-a.  
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Ad – 10: Prijedlog odluke o utvrđivanju prestanka zastupničkoga mandata Ivi Miri Joviću, 
               zastupniku u Zastupničkom domu Parlamentarne skupštine BiH 
 
 Dom je, bez rasprave, usvojio Odluko o utvrđivanju prestanka zastupničkoga mandata Ivi Miri 
Joviću. Za Odluku je glasovalo 30, protiv je bio jedan i jedan se zastupnik suzdržao.  
 
Ad – 11: Davanje suglasnosti za ratifikaciju: 

a) Sporazuma između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o pograničnom prometu i 
suradnji 

b) Sporazuma između Vijeća ministara BiH i Vlade Republike Hrvatske o uzajamnom ukidanju 
viza 

c) Ugovora između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o zajedničkim lokacijama na 
graničnim prijelazima 

d) Aneksa II. Ugovora između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o zajedničkim 
lokacijama na graničnim prijelazima o zoni zajedničke  lokacije na graničnom prijelazu 
Doljani – Metković 

e) Aneksa III. Ugovora između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o zajedničkim 
lokakcijama na graničnim prijelazima o zoni zajedničke lokacije na graničnom prijelazu 
Neum I – Klek 

f) Aneksa IV. Ugovora između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o zajedničkim 
lokacijama na graničnim prijelazima o zoni zajedničke lokacije na graničnom prijelazu 
Neum II – Zaton Doli 

g) Aneksa V. Ugovora između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o zajedničkim 
lokacijama na graničnim prijelazima o zoni zajedničke lokacije na graničnom prijelazu 
Velika Kladuša – Maljevac 

h) Aneksa VI. Ugovora između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o zajedničkim 
lokacijama na graničnim prijelazima o zoni  zajedničke lokacije na graničnom prijelazu 
Izačić - Ličko Petrovo Selo 

 
 U raspravi o ovoj točki sudjelovali su Milorad Živković, Jozo Križanović i Momčilo Novaković. 

Milorad Živković ponovio je svoj zahtjev iznesen prilikom rasprave o prijedlogu dnevnoga reda o 
uvrštenju Aneksa VII. u ovu točku, ako je moguće, a ako nije, akte od točke c) do h) vratiti Komisiji za 
vanjske poslove te ih u dnevni red uvrstiti kada dospije i ovaj Aneks.  

Jozo Križanović iznio je mišljenje kako se vrlo često formalno pristupa davanju suglasnosti za 
ratifikaciju međunarodnih sporazuma i ugovora. Konstatirao je da je većina tih akata potpisana prije dvije i 
više godina, te se postavlja pitanje - što je razlog za ovoliko kašnjenje s ratifikacijom. Između ovih akata 
nalazi se i jedan koji je prestao važiti 1. srpnja 2004.  Stoga  sugerira Komisiji za vanjske poslove Doma da 
malo serioznije pristupi izvješćima koje dostavlja Domu, jer u ovome Izvješću nije naveden ni dan 
održavanja sjednice Komisije. 

Momčilo Novaković kazao je da će Klub SDS-a podržati samo akte pod a) i b), dok je u svezi s 
ostalima podržao stav Milorada Živkovića.  

Radomir Bogdanović, šef Odsjeka za međunarodno-pravne poslove u MVP-u, upoznao je zastupnike 
o tome kako se upravo danas na sjednici Vijeća ministara razmatraju pojedini sporazumi te je sada 
obaviješten da je usvojen Aneks VII. o kojemu je govorio Milorad Živković. Svi akti koji su danas na 
dnevnome redu prošli su proceduru sukladno Zakonu i Ustavu BiH, uz ostalo je naveo Radomir Bogdanović. 
Predložio je da Dom dade suglasnost na akte koji su na dnevnom redu. 

Nakon izlaganja Radomira Bogdanovića, predsjedatelj Šefik Džaferović kazao je da se radi o 
međunarodnim obvezama koje je Bosna i Hercegovina već ugovorila te je ovo faza ratifikacije, a da će i 
ugovor za Kostajnicu biti upućen u Parlamentarnu skupštinu BiH, kako je naveo predstavnik MVP-a. 
Zamolio je da se u tom smislu ima razumijevanja.  

Prvi zamjenik predsjedatelja, Nikola Špirić, zatražio je petominutnu stanku. 
Nakon stanke je Milorad Živković kazao da su tijekom stanke zastupnici obavili određene 

konzultacije, pa je predložio da se akti od c) do h) vrate Komisiji i da oni budu predmetom rasprave kada se 
dostavi i Aneks VII., koji se odnosi na granični prijelaz u Kostajnici. 

Predsjedatelj je izrazio žaljenje zbog stava koji je iznio predsjedatelj Kluba SNSD-a, jer drži tu vrstu 
nepovjerenja nepotrebnom. Potom je na glasovanje stavio sporazume pod a) i b). 

Dom je dao suglasnost za ratifikaciju: 
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a) Sporazuma između Bosne i Hercegovine i Republike Hrvatske o pograničnom prometu i 

suradnji (jednoglasno), 
b) Sporazuma između Vijeća ministara BiH i Vlade Republike Hrvatske o uzajamnom ukidanju 

viza (jendoglasno). 
 

Dalje, predsjedatelj je iznio njegovu procjenu: akti od c) do h) ne bi dobili većinu, pa je na 
glasovanje stavio prijedlog o odgodi očitovanja o njima. 

Ovaj je prijedlog usvojen s 25 glasova «za», šest «protiv» i dva «suzdržana» – iz Federacije BiH 
«za» je glasovalo 12 i iz Republike Srpske 13 zastupnika.  
 
Ad – 12: Prijedlog zaključaka u svezi s mandatom glavnoga revizora i njegovih zamjenika 
 
 U  raspravi o ovoj točki sudjelovali su Šefik Džaferović i Nikola Špirić. 
 Šefik Džaferović predložio je modifikaciju Zaključka 1. koji je predložio Nikola Špirić. 
 S 31 glasom «za», jednim «protiv» i dva «suzdržana» usvojen je sljedeći 
 

Z A K LJ U Č A K 
1. Ranije dane suglasnosti na imenovanje glavnoga revizora i zamjenika glavnoga revizora 

važe do novoga imenovanja. 
2. Zahtijeva se od Vijeća ministara BiH da, bez odgode, u parlamentarnu proceduru dostavi 

prijedlog novoga zakona o reviziji institucija Bosne i Hercegovine.  
 

Time je realiziran dnevni red 57. sjednice. 
Sjednica je okončana u 16 sati i 35 minuta. 
Sastavni dio Zapisnika je prijepis sjednice. 

 
 
                TAJNICA                         PREDSJEDATELJ       
 ZASTUPNIČKOGA DOMA                                           ZASTUPNIČKOGA  DOMA 
         Branka Todorović                                                                                   Šefik Džaferović   
 
 
 
 
 
 
 


